
P r o t o k ó ł   Nr XXVI/22 

 

z obrad XXVI Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Nowy Dwór z dnia 28 lutego 2022 r. Obrady 

sesji odbywały się w lokalu Nowodworskiego Ośrodka Kultury w Nowym Dworze  od godz. 

1000 do godz.1040 

 

Obecni na obradach sesji radni: 

1. Andrukiewicz Piotr Adam 

2. Bobryk Maria 

3. Bubienko Roman 

4. Drożdżejko Paweł 

5. Gawrylik Przemysław 

6. Kalenik Katarzyna 

7. Kulmaczewska Krystyna   

8. Możejko Marcin 

9. Raducha Mirosław 

10. Rusiecki Kazimierz 

11. Rutkowska Grażyna Danuta 

12. Ryszkiewicz Mirosław 

13. Sobolewski Stanisław 

14. Stasiulewicz Elżbieta 

15. Szczurko Daniel 

 

Ponadto w obradach sesji uczestniczyli: 

Wójt – Pan Andrzej Humienny 

Skarbnik – Pani Justyna Stasiulewicz 

Adwokat – Pan Marek Chojnowski 

Dyrektor Szkoły Podstawowej – Pani Elżbieta Stasiulewicz 

 

Ad. pkt 1 -2–go. 

 

Obrady XXVI Sesji VIII Kadencji Rady Gminy otworzył i prowadził Przewodniczący Rady 

Gminy – Pan Stanisław Sobolewski. Na wstępie powitał wszystkich obecnych na sesji. 

Stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach sesji uczestniczy 15 radnych,  a więc obrady są 

prawomocne. 

Pan Stanisław Sobolewski zaproponował, aby do porządku obrad dołączyć uchwałę w sprawie 

zmian w Wieloletniej Prognozy Gminy Nowy Dwór na lata 2022-2031. Radni nie wnieśli uwag. 

Radny Szczurko: Z porządku obrad chciałbym, po zapoznaniu się z protokołami, punkt 3 i punkt 

5, żeby wykreślić i uzupełnić o stenogram z tego, co się działo na sesji. Na tych sesjach brakuje 

stenogramów, jest zero dyskusji w niektórych punktach, a mianowicie chodzi o wynagrodzenie 

radnych i Wójta. I chodzi też o pierwszą próbę podjęcia statutu. Wnioskuję o wykreślenie tych 

dwóch punktów na dzisiaj. 

Pan Marek Chojnowski zaproponował, aby wykreślić te punkty z porządku obrad i przenieść 

je na przyszłą sesję. Radni nie wnieśli uwag. 



Następnie Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie porządek obrad, który jednogłośnie 

został przyjęty  przez Radę Gminy  w składzie: Andrukiewicz Piotr Adam, Bobryk Maria, 

Bubienko Roman, Drożdżejko Paweł, Gawrylik Przemysław, Kalenik Katarzyna, 

Kulmaczewska Krystyna, Możejko Marcin, Raducha Mirosław, Rusiecki Kazimierz, 

Rutkowska Grażyna Danuta, Ryszkiewicz Mirosław, Sobolewski Stanisław, Stasiulewicz 

Elżbieta, Szczurko Daniel, w następującym brzmieniu: 

 

1) Otwarcie Sesji, powitanie  obecnych, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2) Przyjęcie porządku obrad. 

3) Przyjęcie protokołu z XXIII Nadzwyczajnej  Sesji Rady Gminy Nowy Dwór. 

4) Przyjęcie protokołu z XXV Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Nowy Dwór. 

5) Informacja z działalności międzysesyjnej. 

6) Sprawozdanie za 2021 rok z wysokości osiąganych średnich wynagrodzeń nauczycieli 

na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach 

prowadzonych przez Gminę. 

7) Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Przeciwdziałania Alkoholizmowi za 

2021 r. 

8) Podjęcie uchwał w sprawach: 

- w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na rok 2022; 

- w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowy Dwór w 2022 r.”; 

- w sprawie ułatwień w prowadzeniu handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 

domowników; 

- w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z 

dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi; 

- w sprawie  funduszu sołeckiego w 2023 roku; 

- w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Nowy 

Dwór na lata 2022-2031; 

- w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok. 

9) Interpelacje i zapytania radnych 

10) Sprawy różne. 

11) Zakończenie obrad XXVI Sesji Rady Gminy. 

 

Ad. pkt 3-go. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Stanisław Sobolewski poinformował, że protokół z XXIII 

Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy pokój Nr 1. 

Zapytał, czy są  uwagi do protokołu. Radni uwag nie wnieśli i protokół został przyjęty w 

głosowaniu jawnym  jednogłośnie w następującym składzie: Andrukiewicz Piotr Adam, 

Bobryk Maria, Bubienko Roman, Drożdżejko Paweł, Gawrylik Przemysław, Kalenik 

Katarzyna, Kulmaczewska Krystyna, Możejko Marcin, Raducha Mirosław, Rusiecki 

Kazimierz, Rutkowska Grażyna Danuta, Ryszkiewicz Mirosław, Sobolewski Stanisław, 

Stasiulewicz Elżbieta, Szczurko Daniel. 

 

Ad. pkt 4-go. 



 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Stanisław Sobolewski poinformował, że protokół z XXV 

Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy pokój Nr 1. 

Zapytał, czy są  uwagi do protokołu. Radni uwag nie wnieśli i protokół został przyjęty w 

głosowaniu jawnym  jednogłośnie w następującym składzie: Andrukiewicz Piotr Adam, 

Bobryk Maria, Bubienko Roman, Drożdżejko Paweł, Gawrylik Przemysław, Kalenik 

Katarzyna, Kulmaczewska Krystyna, Możejko Marcin, Raducha Mirosław, Rusiecki 

Kazimierz, Rutkowska Grażyna Danuta, Ryszkiewicz Mirosław, Sobolewski Stanisław, 

Stasiulewicz Elżbieta, Szczurko Daniel. 

 

Ad. pkt. 5-go. 

 

 Wójt Pan Andrzej Humienny poinformował o następujących działaniach: 

- wydaniu dwunastu zarządzeń – siedmiu organizacyjnych, pięciu finansowych, 

- dostaliśmy dotację z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na drogę Synkowce, ponad milion 

osiemset zł, 

- złożono na Polski Ład cztery wnioski, w tym dwa na edycję PGR-owską. Pierwszy wniosek 

to drogi Plebanowce, Sieruciowce. Drugi oczyszczalnia plus przepompownie w drodze w 

Bobrze Wielkiej i w Nowym Dworze na ulicy Wiatrakowej. Wnioski popegeerowskie: łącznik 

od Bobry Wielkiej do Chilmon-Kolonii i świetlica w Bobrze Wielkiej. Jeszcze raz składamy, 

żeby nie stracić tych 500 tys., które przyznano nam wcześniej. W sumie na ten Polski Ład 

wnioski na ok. 13 milionów zł złożyliśmy, 

- kończona jest dokumentacja na Nowy Dwór z poprzedniej edycji Polskiego Ładu, też 

Chorużowce i oświetlenie. Mam taką informację, że już te aktualizacje są na końcówce. Jest 

aktualizacja na Synkowce, także myślę, że w połowie marca ruszymy z przetargami.  

 

Ad. pkt. 6-go. 

 

Sprawozdanie za 2021 rok z wysokości osiąganych średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych przez 

Gminę. Przewodniczący Rady poinformował, że ww. sprawozdanie było omawiane na 

komisjach. Pytań  nie było. 

 

Ad. pkt. 7-go. 

 

Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Przeciwdziałania Alkoholizmowi za 2021 r. 

Przewodniczący Rady poinformował, że ww. sprawozdanie było omawiane na komisjach. 

Pytań  nie było. 

 

Ad. pkt. 8-go. 

 

Podjęcie uchwał: 

 

- w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na rok 2022. Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały. Pytań nie 

było. 

 



Uchwała Nr XXVI/161/22 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2022 została przyjęta w głosowaniu jawnym 

jednogłośnie w składzie: Andrukiewicz Piotr Adam, Bobryk Maria, Bubienko Roman, 

Drożdżejko Paweł, Gawrylik Przemysław, Kalenik Katarzyna, Kulmaczewska Krystyna, 

Możejko Marcin, Raducha Mirosław, Rusiecki Kazimierz, Rutkowska Grażyna Danuta, 

Ryszkiewicz Mirosław, Sobolewski Stanisław, Stasiulewicz Elżbieta, Szczurko Daniel. 

 

- w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowy Dwór w 2022 r.”. Przewodniczący Rady 

odczytał treść projektu uchwały. Pytań nie było. 

 

Uchwała Nr XXVI/162/22 w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowy Dwór w 2022 

roku została przyjęta w głosowaniu jawnym jednogłośnie w składzie: Andrukiewicz Piotr 

Adam, Bobryk Maria, Bubienko Roman, Drożdżejko Paweł, Gawrylik Przemysław, Kalenik 

Katarzyna, Kulmaczewska Krystyna, Możejko Marcin, Raducha Mirosław, Rusiecki 

Kazimierz, Rutkowska Grażyna Danuta, Ryszkiewicz Mirosław, Sobolewski Stanisław, 

Stasiulewicz Elżbieta, Szczurko Daniel. 

 

- w sprawie ułatwień w prowadzeniu handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 

domowników. Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały. Pytań nie było. 

 

Uchwała Nr XXVI/163/22 w sprawie ułatwień w prowadzeniu handlu w piątki i soboty przez 

rolników i ich domowników została przyjęta w głosowaniu jawnym jednogłośnie w składzie: 

Andrukiewicz Piotr Adam, Bobryk Maria, Bubienko Roman, Drożdżejko Paweł, Gawrylik 

Przemysław, Kalenik Katarzyna, Kulmaczewska Krystyna, Możejko Marcin, Raducha 

Mirosław, Rusiecki Kazimierz, Rutkowska Grażyna Danuta, Ryszkiewicz Mirosław, 

Sobolewski Stanisław, Stasiulewicz Elżbieta, Szczurko Daniel. 

 

- w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów 

własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały. Pytań nie było. 

 

Uchwała Nr XXVI/164/22 w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi została przyjęta w głosowaniu jawnym jednogłośnie w składzie: 

Andrukiewicz Piotr Adam, Bobryk Maria, Bubienko Roman, Drożdżejko Paweł, Gawrylik 

Przemysław, Kalenik Katarzyna, Kulmaczewska Krystyna, Możejko Marcin, Raducha 

Mirosław, Rusiecki Kazimierz, Rutkowska Grażyna Danuta, Ryszkiewicz Mirosław, 

Sobolewski Stanisław, Stasiulewicz Elżbieta, Szczurko Daniel. 

 

- w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2023 roku. 

Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały. Pytań nie było. 

 

Uchwała Nr XXVI/165/22  w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 

sołeckiego w 2023 roku została przyjęta w głosowaniu jawnym przewagą 14 głosów za. 

Poszczególni Radni głosowali następująco: Andrukiewicz Piotr Adam-za, Bobryk Maria-za, 

Bubienko Roman-za, Drożdżejko Paweł-za, Gawrylik Przemysław-za, Kalenik Katarzyna-za, 

Kulmaczewska Krystyna-za, Możejko Marcin-za, Raducha Mirosław-za, Rusiecki Kazimierz-



za, Rutkowska Grażyna Danuta-za, Ryszkiewicz Mirosław-za, Sobolewski Stanisław-za, 

Stasiulewicz Elżbieta-za, Szczurko Daniel-wstrzymał się od głosu. 

- w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Nowy Dwór na 

lata 2022-2031. Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały. Pytań nie było. 

Uchwała Nr XXVI/166/22 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Nowy Dwór na lata 2022-2031 została przyjęta w głosowaniu jawnym 

jednogłośnie w składzie: Andrukiewicz Piotr Adam, Bobryk Maria, Bubienko Roman, 

Drożdżejko Paweł, Gawrylik Przemysław, Kalenik Katarzyna, Kulmaczewska Krystyna, 

Możejko Marcin, Raducha Mirosław, Rusiecki Kazimierz, Rutkowska Grażyna Danuta, 

Ryszkiewicz Mirosław, Sobolewski Stanisław, Stasiulewicz Elżbieta, Szczurko Daniel. 

 

- w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok. Przewodniczący Rady odczytał treść 

projektu uchwały.  

 

Radny Szczurko: Ja mam takie pytanie, chodzi o ten punkt drugi. Czy mamy więcej wydatków 

niż dochodów i o ile dobrze zrozumiałem, to zadłużamy się o kolejne 2 miliony, żeby to pokryć? 

Skarbnik: Dwa miliony to są środki z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. To są środki, 

które otrzymaliśmy w poprzednich latach, one siedzą w przychodach, ale one nie stanowią 

dochodów tego roku, więc jeżeli nie stanowią dochodów tego roku, a jeżeli są z poprzedniego 

roku, to dochody tego roku są niższe niż wydatki. To są środki z poprzednich lat. To są środki, 

które faktycznie mamy na rachunku bankowym, ale które wpłynęły w poprzednich latach i ja 

nie mogę ich ująć w tym roku do dochodów, bo one są z tamtego roku. I one u nas siedzą w 

przychodach i dlatego wychodzi nam deficyt. 

 

Uchwała Nr XXVI/167/22 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok została przyjęta w 

głosowaniu jawnym jednogłośnie w składzie: Bobryk Maria, Bubienko Roman, Gawrylik 

Przemysław, Kalenik Katarzyna, Kulmaczewska Krystyna, Możejko Marcin, Raducha 

Mirosław, Rusiecki Kazimierz, Rutkowska Grażyna Danuta, Ryszkiewicz Mirosław, 

Sobolewski Stanisław, Stasiulewicz Elżbieta, Szczurko Daniel. 

 

Ad. pkt. 10-11-go. 

 

Radny Szczurko: Ja mam taką jedną kwestię do poruszenia. Chodzi o naprawę dróg w naszej 

gminie, bo są w fatalnym stanie. Trzeba te wszystkie żwirówki porównać, bo jest tragedia przy 

granicy, wszystko jest rozjeżdżone przez wojsko, ale pozostałe drogi gminne też są w 

opłakanym stanie. I trzeba by tu interweniować, bo po wszystkich drogach jeździ się tragicznie. 

Radny Gawrylik: Niektóre drogi nie nadają się już nawet do naprawy. Czy mamy jakieś środki 

na naprawę tych dróg? 

Wójt: Już równiarka ruszyła. 

Radny Andrukiewicz:  Też chciałbym zgłosić Kolonie Bieniowce, tam już nie da się przejechać. 

Wójt: W piątek ruszyła równiarka. Wiem, że w piątek już była jedna droga robiona przez wojsko 

droga do Rogacz. 



Radna Bobryk: W Sieruciowcach też jest droga rozjeżdżona. 

Wójt: Wiemy, wszystko jest zapisane. Jaginty, Chorużowce, o wszystkich drogach wiemy. 

Radny Szczurko: Jeszcze mam dwie interpelacje. Jedna, którą poruszałem na komisji, 

mieszkańcy zgłaszają się z prośbą, aby zorganizować ogólne wydarzenie, aby zaszczepić 

zwierzęta od wścieklizny. Tak jak robiliśmy z kominiarzem nieformalnie, że kto chce poczyścić 

komin, to może się zgłosić.  

Wójt: Myślę, że to jest w kwestii weterynarza, który wcześniej sam przyjeżdżał. 

Radny Gawrylik: Weterynarz przyjeżdża do każdego rolnika, do bydła itd. I wtedy przy okazji 

może zaszczepić psa. 

Radny Rusiecki: Przyjeżdża weterynarz do trzody chlewnej, do bydła, ja poprosiłem o 

zaszczepienie psa. 

Radna Bobryk: Kiedyś swego czasu sołtysi informowali wszystkich, że wtedy i wtedy 

przyjeżdża weterynarz i kto jest chętny niech się zgłasza. 

Radny Szczurko: Ja tłumaczyłem dla tych ludzi, którzy przychodzili do mnie, aby nie było że 

gmina narzuca lekarza, bo my nie możemy wybrać. 

Radna Kulmaczewska: A ja jeszcze z inną propozycją. Coraz więcej koło mojej posesji pojawia 

się piesków. I teraz moja propozycja, żeby uświadomić mieszkańców gminy, a najlepszym 

miejscem do przekazani takich informacji jest cerkiew i kościół, żeby dzielnicowa zwróciła się 

do mieszkańców gminy z ostrzeżeniem, że jeżeli psy, które mają gospodarza będą chodziły po 

Nowym Dworze, a celowo gospodarze je wypuszczają, żeby się posilały za darmo, więc będą 

nakładane duże kary.  

Radny Gawrylik: Ja jeszcze chcę dodać, że jeżeli chodzi o szczepienia to na dzień dzisiejszy 

jest w Polsce coś takiego, że jeżeli ktoś nie ma zaświadczenia, że pies był szczepiony i osoba 

pogryziona nie dostanie szczepionki, to zabierają psa na obserwację. I to jest kłopot, bo być 

może trzeba za to płacić.  

Radny Szczurko: Ja mam jeszcze jedną interpelację. Panie Mecenasie, tutaj rozmawialiśmy na 

komisjach o tym, że pojawił się problem jeżeli o chodzi o śmieci naszego wojska, które tu 

stacjonuje, ono wywozi samo odpady. I te odpady są niesortowane i one idą na konto gminy, są 

to odpady z gminy. Wojsko płaci za wywóz, ale że są niesortowane to będzie problem gminy, 

czy możemy jakoś nie ponieść kary za niesortowanie przez wojsko śmieci? 

Marek Chojnowski: Panie Radny, ja bym się wstrzymał jeżeli chodzi o takie wychodzenie w 

przyszłość, bo na razie tych kar nie było. Jeżeli Wojewoda zadeklarował, że będzie finansował 

w całości wszystkie remonty związane z pogorszeniem się stanu dróg to nie widzę szans, 

żebyście wy mieli ponosić jakiekolwiek konsekwencje braku sortowania odpadów przez 



wojsko. To jest nie logiczne. Jestem pewien, że nic wam nie grozi. Jeżeli doszłoby do tego, to 

jestem pewien, że tutaj Wójt zadba na poziomie wojewódzkim, żeby nie było takiej kary. Jeżeli 

nawet taka kara byłaby, to jeżeli nie zostałaby uchylona, to my ją uchylimy w Wojewódzkim 

Sądzie Administracyjnym, czyli na etapie centrali. 

Radny Ryszkiewicz: A ja mam pytanie do Pana Wójta, a wnioski na drogi gminne Plebanowce, 

Sieruciowce, to już one zostały zatwierdzone? 

Wójt: Dopiero zostały złożone. Do końca lutego był czas na składanie. 

 

Ad. pkt. 12-go. 

  

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Stanisław 

Sobolewski zakończył obrady XXVI Sesji VIII kadencji Rady Gminy Nowy Dwór. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokółował:        Przewodniczył: 

           

Agnieszka Chołko       Stanisław Sobolewski 

     

 

 

 

 

 


